
Oświadczenie złożone 

przez senatora Sławomira Rybickiego 

na 63. posiedzeniu Senatu 

w dniu 22 czerwca 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

Rada Miasta Gdańska w dniu 1 czerwca 2023 r. wystosowała apel w sprawie podjęcia natychmiastowych 

działań na rzecz przywrócenia jakości środowiska naturalnego i czystości na terenie działania Zarządu 

Morskiego Portu Gdańsk SA oraz dzielnic przyległych do portu, a także redukcji zagrożeń dla zdrowia 

mieszkańców tych dzielnic. Apel związany jest ściśle z nadmierną i bardzo szkodliwą emisją pyłu 

węglowego z terenów zarządzanych przez Zarząd Morskiego Portu Gdańsk SA. 

W związku z tym proszę o następujące informacje. 

1. Jakie jest stanowisko ministerstwa wobec apelu Rady Miasta Gdańska? 

2. Jakie działania dotychczas podjęto w celu neutralizacji nadmiernej emisji pyłu węglowego? 

3. Czy podjęte zostaną działania mające na celu kompleksowe oczyszczenie ulic w dzielnicach 

przyległych do portu (wskazanych w apelu), szczególnie narażonych na zapylenie związane z operacjami 

przeładunkowo-składowymi węgla? Jeśli tak, to kiedy? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

4. Czy podjęte zostaną działania mające na celu ograniczenie operacji przeładunku węgla na nabrzeżach 

sąsiadujących z terenami rekreacyjnymi i mieszkaniowymi? Jeśli tak, to kiedy? Jeśli nie, to z jakich 

powodów? 

5. Czy możliwa jest organizacja łańcucha dostaw w sposób eliminujący długie składowanie węgla na 

terenie portu? Jeśli tak, to kiedy zostanie zastosowana? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

6. Czy zapewnione zostaną dodatkowe instalacje umożliwiające aplikację polimerowych środków 

przeciwpyłowych? Jeśli tak, to kiedy? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

7. Czy stworzone zostaną profesjonalne warunki do oczyszczania pojazdów transportu drogowego, 

gwarantujące ograniczenie zapylenia przestrzeni publicznych? Jeśli tak, to kiedy? Jeśli nie, to z jakich 

powodów? 

8. Czy zapewniony zostanie stały monitoring wjeżdżających na teren portu i wyjeżdżających z niego 

pojazdów transportu drogowego w aspekcie zabezpieczenia ładunku przed pyleniem? Jeśli tak, to kiedy? Jeśli 

nie, to z jakich powodów? 

9. Czy dofinansowane zostaną dodatkowe badania profilaktyczne dla mieszkańców dzielnic sąsiadujących 

z terenami portu w Gdańsku zagrożonych wystąpieniem schorzeń związanych z oddychaniem nadmiernie 

zapylonym powietrzem? Jeśli tak, to kiedy i w jakiej formie? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

Z poważaniem 

Sławomir Rybicki 


